

大葉大學境外學生華語能力檢定實施辦法

大葉大學國際語言中心第 56 次中心會議(113.04.30)審議通過

- 第一條 本辦法依大葉大學學生中文能力檢定實施辦法第二條訂定。
- 第二條 本辦法適用對象為大學日間部(含四技部)的境外學生。
- 第三條 境外學生於本校在學期間，應取得華語文能力測驗 TOCFL B1 等級以上的認證，為通過華語能力檢定之標準。
- 第四條 通過檢定者，補救措施如下：
- 一、國際專班學生：可參加華語教學中心 B1 輔導班學習，完成後報考華語文能力測驗 TOCFL，通過 B1 等級認證。
 - 二、非國際專班的境外學生，可參加華語教學中心的輔導班或修習華語教學中心提供的 20 個學分之不同華語課程，成績及格視同通過華語能力檢定。
- 第五條 境外學生通過華語能力檢定，可認列為中文能力檢定。。
- 第六條 本辦法未盡事宜，依本校相關規定辦理。
- 第七條 本辦法經國際語言中心會議通過，送通識教育中心備查後施行，修正時亦同。

Daiyah University Overseas Students' Chinese Language Proficiency Test Implementation Guidelines

Approved at the 56th meeting of the International Language Center, Daiyah University (2024.04.30)

Article 1: Purpose

These guidelines are formulated based on Article 2 of the **Daiyah University Student Chinese Proficiency Test Implementation Guidelines**.

Article 2: Scope of Application

These guidelines apply to overseas students enrolled in the daytime undergraduate programs (including the four-year technical program) at Daiyah University.

Article 3: Chinese Proficiency Requirement

Overseas students must obtain a **TOCFL (Test of Chinese as a Foreign Language)** certification of at least **B1 level** during their studies at the university in order to pass the Chinese language proficiency test.

Article 4: Remedial Measures

For students who do not initially meet the required Chinese proficiency:

1. **International Program Students:** May attend the B1-level remedial class offered by the Chinese Language Teaching Center. After completion, they can take the TOCFL exam and achieve the B1 level certification.
2. **Non-International Program Overseas Students:** Can attend remedial classes at the Chinese Language Teaching Center or take 20 credits worth of Chinese language courses offered by the center. If they pass the courses, this will be considered equivalent to passing the Chinese proficiency test.

Article 5: Recognition of Proficiency

Overseas students who pass the Chinese proficiency test will be recognized as having met the required level of Chinese language ability.

Article 6: Matters Not Covered

Any matters not explicitly addressed in these guidelines will be handled according to the relevant regulations of Daiyah University.

Article 7: Implementation and Revision

These guidelines are to be implemented after being approved by the International Language Center and filed with the General Education Center. Any revisions to these guidelines will follow the same procedure.